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Gemeente Boxtel 
T.a.v. het College van B&W 
Postbus 10000  
5280 DA  BOXTEL 
 
 
Betreft: voorstellen en vragen ex artikel 37 RvO aanpak honden- en 

kattenpoepoverlast, honden uitlaatbeleid 
 
 
Boxtel, 21 september 2008 
 
 
Geachte leden van het College, 
 
 
De SP-fractie vraagt conform artikel 37 RvO uw indringende aandacht voor het volgende. 
 
Hondenpoep: grote ergernis 
Een van de grootste ergernissen die Boxtelaren in hun buurten ervaren is 
hondenpoepoverlast. Overigens gaat het hierbij ook over poepoverlast door katten. Dit werd 
nog maar eens bevestigd in de buurtenquêtes die onze fractie recentelijk in de wijken In 
Goede Aarde en Breukelen hebben georganiseerd. Ook in het recent gepresenteerde 
Speelruimteplan was het onderwerp hondenpoepoverlast als kanttekening opgenomen. De 
poepoverlast wordt ook steeds weer genoemd bij de wijkbezoeken van het College en de 
Raad. 
 
Bestaande maatregelen 
Recentelijk heeft de Gemeente nog eens extra de aandacht gevestigd op de huidige aanpak 
van de hondenpoepoverlast. In die aanpak wijst u bewoners er op dat mensen op de eerste 
plaats hun honden en katten de behoefte kunnen laten doen in de eigen tuin. Daarnaast wijst 
u op de mogelijkheid gebruik te maken van de speciale honden uitlaatplaatsen, straatgoten 
of het zelf met een zakje en schepje opruimen van de honden- of kattenpoep.  
 
Sancties 
Wanneer bewoners erop betrapt worden dat honden hun uitwerpselen achterlaten op een 
speelplekje kan een hondenbezitter een boete tegemoet zien van 90 Euro; wanneer 
bewoners hondenpoep niet zelf opruimen en drollen achterlaten waar dat niet mag, kan een 
boete van 60 Euro worden uitgeschreven. Omdat de klachten de afgelopen jaren alleen 
maar zijn gestegen en de bestaande maatregelen dus onvoldoende verbeteringen 
opleverden, heeft u aangekondigd meer te gaan handhaven op eerdergenoemde 
maatregelen via de BOA’s. 
 
Dit lijken allemaal sympathieke en logische maatregelen, maar de praktijk wijst uit dat deze 
de overlast in de wijken niet wegnemen. Hondenpoepoverlast is een van de onderwerpen die 
mensen erg bezighouden en de leefbaarheid in de buurten direct aantasten. Het is ook een 
van de dingen die, als ze niet daadkrachtig opgepakt worden leiden tot minder vertrouwen in 
het Gemeentebestuur. Wij pleiten daarom voor een veel meer gestructureerde aanpak van 
de hondenpoepoverlast. 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
Van hondenpoepbeleid naar honden uitlaatbeleid 
De maatregelen die u nu neemt tegen de hondenpoepoverlast zijn op zichzelf prima, maar 
werken volgens onze fractie niet. Deze maatregelen zijn puur gericht op de situatie dat het 
kwaad al is geschied en de poep er al ligt. Dat wekt irritaties bij mensen en het is daarom 
niet zo vreemd dat we dat voortdurend terughoren. Meer toezicht houden en hoge boetes 
uitschrijven via de BOA’s werkt evenmin. Dat is een druppel op een gloeiende plaat. Boxtel 
zou 100 BOA’s in moeten zetten, om met die aanpak structureel resultaat te boeken. 
 
In onze ogen moet u de wijken in en met hondenbezitters gaan praten om tot structurele 
oplossingen te komen. In bijeenkomsten in de wijken, met de hondenbezitters zou u kunnen 
bespreken wat logische looproutes in de wijken zijn om honden uit te laten.  
 
Daarnaast zou met de hondenbezitters gesproken kunnen worden voor plekken die benut 
kunnen worden als honden uitlaatstrook. Honden moeten in onze ogen overal tijdens het 
uitlaten aangelijnd zijn, maar honden moeten ook de mogelijkheid hebben om te kunnen 
rennen. In de wijken zou het dus goed zijn om uitrenvelden te realiseren. Deze uitrenvelden 
zijn ook prima geschikt als ontmoetingsplaats voor de vrouwtjes en de baasjes van de 
honden. 
 
Ten slotte zou in de wijken geïnventariseerd kunnen worden waar de grootste ergernissen 
aanwezig zijn. Op die plaatsen zouden sowieso voorzieningen zoals depo-dogs en 
hondentoiletten geplaatst kunnen worden, om de overlast terug te dringen. Betrek daar ook 
vooral kinderen uit buurten bij, want de overlast van hondenpoep op speelplekken en 
speelweides is groot en belemmert kinderen in het vrijelijk en spannend in de buitenlucht te 
kunnen spelen. Dat is wat ons betreft onaanvaardbaar. 
 
Als deze aanpak gevolgd wordt, kan er ook veel gerichter gehandhaafd worden. Nu is het 
zoeken naar een speld in een hooiberg en dan zou inzichtelijk zijn op welke plaatsen 
gehandhaafd moet worden. 
 
Deze aanpak zou prima in samenspraak met wijk- en buurtorganen opgepakt kunnen 
worden en dragen zo prima bij aan het meedenken door bewoners over de inrichting van hun 
woonomgeving. 
 
Hondenpoepbeleid verandert zo in een heel gestructureerde en concrete aanpak, in honden 
uitlaatbeleid. Beleid waar bewoners direct in betrokken worden, waarin bewoners invloed 
kunnen uitoefenen op hun woonomgeving en ontmoeting in wijken wordt gestimuleerd.  
 
Mentaliteitsverandering 
Alles staat en valt uiteraard met een verandering in mentaliteit. Als hondenbezitters zich 
bewust zijn van de overlast die hondenpoep veroorzaakt en bewoners spreken elkaar op 
straat aan, dan zal dit waarschijnlijk eerder leiden tot een verandering in gedrag.  
 
Wij stellen daarom voor om de voorgestelde aanpak via een communicatiecampagne in 
Boxtel te presenteren, met posters, advertenties en flyers die via de wijkorganen, de 
plaatselijke media en Omroep Dommelland, onder de aandacht kunnen worden gebracht. 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poepzuiger 
En het is natuurlijk zaak om poep op straat en in honden uitlaatplaatsen, regelmatig op te 
ruimen. Voor deze schoonmaak heeft de Gemeente naar ons beste weten in het verleden 
een zogenaamde poepzuiger (in de volksmond ‘de poepslurper’) aangeschaft. Wij krijgen 
geluiden dat deze machine nagenoeg niet wordt ingezet. Is ‘de poepslurper’ nog in het bezit 
van de Gemeente en kan die in ieder geval effectiever ingezet worden? 
 
We hebben de volgende vragen m.b.t. hondenpoepoverlast, die wij u graag conform artikel 
37 RvO zouden willen voorleggen: 
 
1. Bent u het met ons eens dat hondenpoepoverlast in de wijken als een van de 

grootste ergernissen wordt genoemd? 
2. Bent u het met ons eens dat de huidige aanpak van de hondenpoepoverlast de 

irritaties bij Boxtelaren onvoldoende wegneemt? 
3. Bent u bereid de door ons voorgestelde aanpak van de hondenpoepoverlast (van 

hondenpoepbeleid, naar honden uitlaatbeleid), verder uit te werken en te zijner tijd te 
presenteren in de Commissie Ruimtelijke of Bestuurlijke Zaken? 

4. Heeft de Gemeente nog een poepzuiger in haar bezit en bent u bereid om die 
intensiever in te zetten? Zo nee, waarom niet? 

5. Wat vindt u van onze suggestie om een communicatiecampagne op te starten, om de 
bewustwording en de mentaliteit van mensen te beïnvloeden? 

 
De voorstellen die wij hebben uitgewerkt hoeven wat ons betreft niet zo heel veel te kosten, 
maar kunnen mogelijk wel ruimtebeslag met zich meebrengen in de wijken. Voor wat dat 
laatste betreft is het dus ook goed om de wijken te betrekken bij een verdere uitwerking van 
de plannen. 
 
Wellicht dat u ook uw licht eens op kunt steken bij gemeentes die al heel gericht bezig zijn 
met het aanpakken van de hondenpoepoverlast. Gemeentes als Leiden, Assen en Zaanstad 
hebben hierover ook al gepubliceerd. 
 
Wij zijn uiteraard bereid onze voorstellen nader aan u toe te lichten. Daartoe kunt u contact 
opnemen met ondergetekende. 
 
Ervan uitgaande u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en met veel belangstelling in 
afwachting van uw reactie. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Eric van den Broek, 
Fractievoorzitter SP 
 


